
Protokół z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego, 
Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Rady Gminy Suchy Las 
z dnia 28.02.2024 roku. 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 
3. Stwierdzenie w ważności posiedzenia Komisji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
6. Prezentacje bieżących realizowanych tematów inwestycyjnych wydziału BI – analiza 

funkcjonowania nowego wydziału po dokonanych zmianach personalnych.  
7. Zaprezentowanie wyjaśnień i analiz kosztowych dotyczących zadania budżetowego ZIT-

WPF-2024-0001 "Zrównoważona mobilność miejska w metropolii Poznań - Etap I - Suchy 
Las - projekt ścieżki rowerowej wzdłuż ulicy Poziomkowej od ul. Stefańskiego do ul. 
Szkolnej" wraz z analizą zadania przebudowy infrastruktury ulicznej rejonu ul. Szkolnej 
przy SP1 - tematyka z ostatniej sesji Rady Gminy w dniu 25.01 br. wyjaśnienie obiekcji i 
wątpliwości co do pełnego przygotowania inżynierskiego i kalkulacyjnego niniejszego 
projektu, a szczególnie uzasadnieniem ewentualnego wzrostu kosztów zadania. 

8. Wyjaśnienia i uzupełnienia co do poruszanego tematu na poprzednim posiedzeniu 
komisji z 23.01.2024 roku - organizacji ruchu rejonu skrzyżowania w Suchym Lesie ulic 
Obornicka/Sucholeska przy stacji paliw BP.  

9. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na najbliższą sesję rady gminy.  
10. Wolne głosy i wnioski. 
11. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1 – 4. 

Przewodniczący J. Dudkiewicz otworzył posiedzenie Komisji Porządku Publicznego, Ochrony 
Środowiska i Spraw Komunalnych, powitał członków Komisji, gości oraz stwierdził 
prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności.  

Ad. 5. 
Protokół z dnia 23.01.2024 roku został przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad. 6. 
Przewodniczący J. Dudkiewicz przywitał nowego kierownika wydziału BI, pana T. Mikołajczaka i 
oznajmił, że w ostatnim czasie pojawiły się niedostatki w wydziale BI i nastąpiły zmiany 
personalne w komórce. Przewodniczący zapytał jak można nadgonić zaległe sprawy i poprosił o 
zaprezentowanie tematów inwestycyjnych obecnie prowadzonych przez wydział. 
 
BI T. Mikołajczak przedstawił stan osobowy wydziału (docelowo 6 etatów) i dodał, że źle się stało, 
że nie ma poprzedniej ekipy, bo do wielu rzeczy obecny skład musi dojść sam. Wydział skupia się 
na sprawach i tematach bieżących, aby zachować terminy. Nie byłoby to możliwe bez wsparcia 
innych wydziałów urzędu. Kierownik BI poinformował członków komisji o bieżących inwestycjach 



i które z nich należy aneksować. Pan kierownik zakomunikował problemy na ul. Śnieżnej związane 
z wodą, która się tam gromadzi pomimo odpompowywania jej przez wykonawcę. Zostało to 
zgłoszone do projektanta. Z tego tytułu będzie przedłużony termin. Radna A. Ankiewicz 
zasugerowała, aby ukierunkować Spółki Wodne na to, czy przypadkiem użytkownicy działek nie 
odprowadzają tamtędy wody i nie robią sobie spływu. Z-ca wójta I. Ciok dodała, że obecne 
warunki pogodowe nie są sprzyjające i woda nie ma już gdzie wsiąkać.  
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał, czy wydział będzie zajmował się roszczeniami 
wynikającymi z gwarancji w zakresie świetlicy w Złotnikach Wsi? BI T. Mikołajczak odpowiedział 
twierdząco, a z-ca wójta I. Ciok dopowiedziała, że zależy to od inwestycji. Jeśli „kubaturówka” jest 
w zakresie zarządzania już innego referatu, to BI się tym nie będzie zajmował.  
 
Ad. 7. 
Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał o powody wzrostu budżetu na realizację ścieżki. 
 
Z-ca wójta I. Ciok sprostowała, że budżet nie zostanie zwiększony, bo taką decyzję radni podjęli 
na poprzedniej sesji. Mowa jest o budowie ścieżki rowerowej wzdłuż ul. Poziomkowej, ale w 
poprzednim projekcie była przebudowa i modernizacja samej ulicy i przy okazji budowa ścieżki. 
Głównym powodem było poszerzenie drogi o 3 m i wykonanie podbudowy odpowiedniej dla dróg. 
Na to co już udało się przenalizować wynika, że uda się zmieścić w dotychczasowym budżecie.  
 
Radna A. Ankiewicz zapytała z jakiej nawierzchni będzie zbudowana ścieżka. Radna ma nadzieję, 
że będzie to asfalt, a nie kostka brukowa, ponieważ po kostce nikt nie będzie jeździł rowerem. 
Budowanie czegoś, co nie będzie spełniało swojej funkcji jest bez sensu. Z-ca wójta I. Ciok 
odpowiedziała, że zależy to od tego na ile wyjdzie poszerzenie. Jeśli będzie ono na tyle racjonalne, 
że będzie je można wylać z masy, to pani Ciok jest zwolennikiem tego rozwiązania. Na razie jednak 
nie wiadomo jak będzie to wyglądało w ostateczności. Z-ca wójta dodała, że jednak istotne jest 
zminimalizowanie kosztów wykorzystując to, co już istnieje. Wszystko zależy od tego, ile trzeba 
będzie dołożyć i jak to będzie mieściło się w budżecie.  
 
Ad. 8. 
Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał, czy jest szansa na poprawę obecnego stanu rzeczy? Z-ca 
wójta I. Ciok odpowiedziała, że jest i jeśli są stwierdzone uwagi podczas odbioru, to wykonawca 
jest zobligowany do ich wykonania do czasu całkowitego rozliczenia inwestycji i odbioru 
końcowego. Gmina wystosowała pismo do BP w zakresie ułożenia płyt pod ciąg pieszy.  
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał o projekt stałej organizacji ruchu i czy gmina ten projekt 
będzie opiniowała? Z-ca wójta I. Ciok odpowiedziała twierdząco. Działania są w toku.  
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz poprosił o informację dotyczącą ustaleń ze spotkania 
wykonawca/gmina/inwestor, które ma odbyć się 06.03.2024 roku. 
 
Ad. 9. 

• Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Golęczewo na lata 
2024-2030. 



 
ZP R. Urbaniak omówił projekt uchwały. Z-ca wójta I. Ciok poinformowała członków komisji, że 
uczestniczyła w zebraniu wiejskim w Golęczewie, gdzie przedstawiony został projekt i wszyscy 
uczestnicy go poparli.  
 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 
 

• Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Suchy Las. 

 
ROŚ W. Orczewski omówił projekt uchwały informując członków komisji, że podczas kontroli 
nieruchomości, wyposażonych w szczelny zbiornik bezodpływowy, zamieszkiwanych przez 
osoby starsze lub samotne częstotliwość opróżniania zbiornika bezodpływowego była mniejsza 
niż w dotychczasowych zapisach regulaminu, co oznacza, że przy niektórych nieruchomościach, 
które miały minimalne miesięczne zużycie wody określona w regulaminie częstotliwość wywozu 
była nadmierna do rzeczywistej konieczności opróżnienia zbiornika bezodpływowego. W związku 
z tym, projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Suchy Las dopuszcza mniejszą częstotliwość opróżniania zbiorników 
bezodpływowych niż raz na trzy miesiące, nie rzadziej jednak niż raz w roku, w przypadku, gdy 
właściciel nieruchomości udokumentuje, iż w ciągu ostatnich trzech miesięcy zużycie wody było 
mniejsze niż pojemność posiadanego zbiornika. 
 
Radni zgłosili swoje obawy, że może dojść do nadużyć. Pan Orczewski odparł, że będzie to 
program pilotażowy i jeśli będzie liczba omawianych nieruchomości wzrastała, to będzie znak, że 
należy wrócić do obecnych zasad.  
 
Radny R. Banaszak zaznaczył, że powinno to odbywać się na wniosek właściciela danej posesji. 
Byłaby wówczas większa kontrola nad takimi posesjami.  
 
Radna J. Radzięda zapytała ile jest omawianych przypadków na ogólną liczbę kontroli oraz 
zaproponowała skrócenie proponowanego czasu do pół roku.  
 
Radna A. Ankiewicz złożyła wniosek o zmianę w punkcie i skrócenie czasu do pół roku. 
 
Radna J. Radzięda kontynuując wypowiedź stwierdziła, że skłania się do pomysłu radnego 
Banaszaka, aby omawianą czynność wykonać na wniosek. Osoba powinna wykazać się ilością 
zużywanej wody, pojemnością szamba i wówczas będzie mogła rzadziej wywozić nieczystości.  
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał o zdanie pana Orczewskiego na temat propozycji 
złożonych przez radnych. ROŚ W. Orczewski odpowiedział, że okres pół roku jak najbardziej może 
się pojawić, natomiast zapisywanie wniosku w akcie prawa miejscowego nie ma podstawy, 
natomiast jak najbardziej wniosek można wdrożyć proceduralnie.  
 



Radny R. Banaszak wyraził swoją obawę, że skoro omawiane przypadki dotyczą przede wszystkim 
osób starszych, to złożenie wniosku może sprawiać im trudność. Radny zaproponował skupienie 
się na razie nad propozycją skrócenia czasu do pół roku.  
 
Wniosek radnej A. Ankiewicz o zmianę projektu uchwały w następującym zakresie: „§ 12 ust. 2 
otrzymuje brzmienie: ,,2. Nieczystości ciekłych ze zbiorników bezodpływowych należy pozbywać 
się z częstotliwością zapewniającą ich nieprzepełnianie, odpowiadającą ilości zużytej wody oraz 
pojemności zbiornika bezodpływowego, przy czym:  
1) częstotliwość pozbywania się nieczystości ciekłych nie może być mniejsza niż raz na trzy 
miesiące, zastrzeżeniem pkt 2;  
2) dopuszcza się mniejszą częstotliwość opróżniania zbiorników bezodpływowych niż raz na trzy 
miesiące, nie nadziej jednak niż raz na sześć miesięcy, w przypadku, gdy właściciel 
nieruchomości udokumentuje, iż w ciągu ostatnich trzech miesięcy zużycie wody było mniejsze 
niż pojemność posiadanego zbiornika bezodpływowego" został przyjęty jednomyślnie. 
 
Projekt uchwały z uwzględnieniem wniosku radnej A. Ankiewicz został zaopiniowany pozytywnie 
jednomyślnie.  
 

• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Suchy Las w 2024 r. 

 
ROŚ W. Orczewski omówił projekt uchwały i odpowiadając na pytanie radnego R. Banaszaka 
opisał proces sterylizacji zwierząt właścicielskich w wyznaczonych placówkach. Kwota na 
kastrację zwierząt uległa zwiększeniu w porównaniu z rokiem ubiegłym. Radna A. Ankiewicz 
wyraziła obawę, że kwota 24 tys. zł nie będzie wystarczająca patrząc na koszty usług 
weterynaryjnych i poprosiła o informację dotyczącą wzrostu kwoty na kastrację.  
 
Radna A. Ankiewicz zaznaczyła, że w projekcie występuje bardzo niska kwota na poszukiwanie 
właścicieli dla bezdomnych zwierząt i co w związku z tym? ROŚ W. Orczewski odpowiedział, że 
generalnie poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt jest realizowane przez schronisko.  
 
Radna A. Ankiewicz zapytała jak urząd rozwiązał sprawę związaną z ptakami i jeżami? ROŚ W. 
Orczewski odpowiedział, że urząd ma podpisaną umowę z lekarzem weterynarii na przyjmowanie 
ptaków i małych ssaków.   
 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie 4 głosami za, 1 osoba wstrzymała się od głosu.  
 

• Projekt uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

ROŚ W. Orczewski omówił projekt uchwały i opisał cały system dotyczący pomników przyrody  
(m. in. zakładanie kart dla każdego pomnika przyrody znajdującego się na terenie gminy Suchy 
Las).  

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 

• Projekt uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 



Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 
 
Członkowie komisji jednomyślnie przyjęli zmianę porządku obrad wprowadzając do niego 
opiniowanie projektu uchwały w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i 
Administracji za pośrednictwem Wojewody Wielkopolskiego z wnioskiem o zniesienie urzędowej 
nazwy miejscowości Marianowo. 
 
Z-ca wójta I. Ciok omówiła projekt uchwały zgodnie z przedstawionym uzasadnieniem.  
 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie.  
 
Ad. 10. 
Radna A. Ankiewicz poprosiła o zwrócenie się przez gminę do Nadleśnictwa Łopuchówko o 
posprzątanie lasu przy Osiedlu Przylesie (powalone drzewa – kwestie bezpieczeństwa). 
 
Z-ca wójta I. Ciok zgłosiła wniosek o nie organizowanie trzech komisji w jednym dniu.  
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
Protokółowała:        Przewodniczący: 

Justyna Krawczyk        Jarosław Dudkiewicz 

 


